
 

Zápisnica 

z 15. pracovného zasadnutia III. komory Snemu SAV zo dňa 18. 3. 2013 

 

Prítomní: členovia III. komory Snemu SAV podľa prezenčnej listiny 

                 členovia P SAV za III.OV : Ľ. Falťan, M. Morovics,E. Smolková 

                 predseda snemu SAV: J. Sedlák  

 

Ospravedlnení: M. Brňák, R. Gáfrik, M. Lubyová, Ľ. Somolayová, P. Staněk, H. Urbancová  

 

Miesto a čas konania: Zasadacia miestnosť FÚ SAV Klemensova 19, Bratislava, 14.00 hod. 

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Voľba mandátovej a návrhovej komisie 

3. Návrh na prerozdelenie 5% mzdových prostriedkov vedeckým organizáciám 3. OV 

SAV (Ľ. Falťan, M. Morovics, E. Smolková) 

4. Príprava doplňovacích volieb kandidátov na členov P SAV na obdobie 2013 – 2017 

5. Rozličné 

6. Záver 

 

Ad.1. Rokovanie o 14.00 otvorila a viedla Z. Magurová,  privítala prítomných a oboznámila 

ich s plánovaným programom stretnutia. Skonštatovala, že je prítomných 18 z 24 členov III. 

komory Snemu SAV, a teda komora je uznášaniaschopná. Členky a členovia III. komory 

Snemu SAV program stretnutia schválili. Za zapisovateľa schválili J. Klačku, a za 

overovateľku M. Vrzgulovú. 

 

Ad.2.  Komora zvolila mandátovú  a návrhovú komisiu v zložení:  M. Pekník (predseda), S. 

Konečný, M. Soják.    

 

Ad.3. Predsedníčka komory   privítala členov P SAV a požiadala podpredsedu 3. OV SAV Ľ. 

Falťana o predloženie návrhu.   

Ľ. Falťan v úvode skonštatoval, že niektorí riaditelia si dôkladne neprečítali zápisnice z P 

SAV, na základe ktorých by im bolo jasné, že dostali finančné prostriedky krátené o 5%. 

Informoval členov o diskusii členov P SAV za 3. OV SAV o možnom diferencovaní výšky 

vrátenia viazaných prostriedkov jednotlivým organizáciám (ako napr. v 2. OV SAV, kde 

organizáciám paušálne vrátili 2,2% a 2,6% prerozdeľovali,  o prípadnej možnosti utvorenia 

akéhosi „sociálneho „ fondu na sanovanie organizácii bez dostatočných disponibilných 

mzdových prostriedkov v organizáciách na pokrytie zákonných nárokov na mzdy.  

Ľ. Falťan predložil návrh: vrátiť organizáciám viazané prostriedky v rovnakej výške 5%. 

V nasledovnej diskusii M. Zavacká uviedla, že zo solidarity súhlasí, aby sa k vráteniu 

viazaných prostriedkov pristupovalo diferencovane podľa kvality organizácií. P. Žeňuch 

poukázal na skutočnosť, že I. OV SAV a 2. OV SAV už dlhodobo a systematicky rieši 

nedostatok disponibilných mzdových prostriedkov v jednotlivých organizáciách. K. Kollár 

poukázal na skutočnosť, že výsledky akreditácií sa odrazili v prerozdeľovaní kapitálových 

prostriedkov, E. Višňovský uviedol, že v prípade prerozdeľovania by sa musel zvoliť nejaký 

kľúč, na  čo  nie je momentálne časový priestor a nie je jasné, kto by ho mal vypracovať. D. 

Magdolen zdôraznil, že podobná diskusia prebehla už minulý rok, že je vecou organizácie 

riešiť problematiku mzdových prostriedkov a nesúhlasí, aby sa jednotlivým organizáciám 

uberalo  a niektorým pridávalo.  K. Kollár a E. Višňovský a M. Pekník sa zhodli, že 



akreditácia bola zohľadnená v prerozdelení kapitálových prostriedkov, v súčasnosti nie je  

k dispozícii kľúč, podľa ktorého by sa prerozdeľovali viazané mzdové prostriedky, takže treba 

akceptovať predložený návrh. Zhodne poukázali na to, že  nedostatok disponibilných 

mzdových prostriedkov v organizáciách by sa mal riešiť z rezervy P SAV a až následne 

využiť princíp solidarity. D. Magdolen navrhol, aby komora  zaviazala P SAV hľadať 

riešenie. Poukázal na zápisnicu z 10. Pracovného stretnutia  III. komory snemu SAV zo dňa 

26. apríla 2012, v ktorej sa uvádza “ Komora žiada 3.OV SAV o systémové riešenie mzdovo 

poddimenzovaných organizácií trvalou úpravou prostriedkov SAV.“ 

Ľ. Falťan reagoval, že P SAV si dalo spracovať analýzu disponibilných mzdových 

prostriedkov, z ktorej vyplynulo, že určité rezervy existujú a v 3. OV SAV sú  niektoré 

organizácie, ktoré prekračujú stavy. 

Po diskusii členovia III. komory Snemu SAV  prijali nasledovné uznesenia: 

1. III. komora Snemu SAV schvaľuje paušálne rozdelenie 5% viazaných 

prostriedkov zo mzdového fondu medzi organizácie 3. OV SAV.  

(13 hlasov – za, 1 hlas – proti a 4 sa zdržali.)  

2. III. komora Snemu SAV zaväzuje členov P SAV za 3. OV SAV predložiť na 

najbližšom zasadnutí P SAV trvalú úpravu v mzdovom fonde organizácií 3. OV 

SAV, ktoré nemajú mzdové prostriedky na krytie tarifných platov. 

(18 hlasov – za) 

Z. Magurová poďakovala prítomným členom P SAV za účasť na rokovaní komory. Po 

odchode členov  P SAV prišiel na rokovanie predseda Snemu SAV J. Sedlák.  

 

Ad.4.  Predsedníčka komory   informovala členov komory o zasadnutí výboru Snemu SAV 

dňa 13.3.2013, na ktorom sa otvárali obálky s návrhmi kandidátov na členov P SAV na 

volebné obdobie 2013 – 2017 v 2. doplňovacom kole volieb. Jedna obálka obsahovala 

oznámenie akademickej obce Ústavu výskumu sociálnej komunikácie SAV o tom, že 

nenavrhujú žiadnych kandidátov a Žiadosť predsedníčky Vedeckej rady o anulovanie volieb 

do P SAV na základe nedodržania volebného poriadku – bod 8. Následne predsedníčka 

komory    odcitovala zo zápisnice výboru Snemu SAV č. 68, „Výbor po diskusii skonštatoval, 

že námietka v žiadosti o anulovanie volieb je účelová, vznikla až po vyhlásení a schválení 

výsledku volieb Snemom SAV, pričom počas voľby neboli predložené nijaké návrhy 

v zmysle uvedenej námietky. Výbor Snemu SAV zároveň skonštatoval skutočnosť, že voľbu 

riadi volebná komisia a výsledky volieb schvaľuje Snem SAV. Výbor Snemu SAV zotrváva 

na výklade platného volebného poriadku, ktorý je uvedený v zápisnici č. 65 z mimoriadneho 

zasadnutia Výboru Snemu SAV z 31. januára 2013 a ktorý pred voľbami nenamietal žiaden 

člen Snemu SAV. Výsledky všetkých doterajších volebných kôl schválil Snem SAV v súlade 

s platným volebným poriadkom Snemu SAV na voľbu kandidátov na členov predsedníctva 

akadémie.“ 

K uvedenému sa vyjadril E. Višňovský, že nezdieľal názor vedeckej rady, ale namieta voči 

zneniu zápisnice z výboru Snemu SAV  v časti:“ Výbor po diskusii skonštatoval, že námietka 

v žiadosti o anulovanie volieb je účelová, vznikla až po vyhlásení a schválení výsledku volieb 

Snemom SAV.....“. Požiadal predsedníčku komory, aby výboru tlmočila námietky voči slovu 

„účelová“.  J. Sedlák uviedol, že k uvedenému názoru a stanovisku dospeli všetci členovia 

výboru snemu SAV. Na základe štatistických výpočtov, ktoré urobili členovia výboru Snemu 

SAV, III. komora využila svoj volebný potenciál v prvom kole na 20% a v doplňovacích 

voľbách len na 30%. 

Predsedníčka komory  ďalej informovala, že jedna (1) obálka obsahovala doručený materiál, 

ktorý nesplnil procesné náležitosti a usmernenia na doručenie návrhov na kandidátov na 

členov P SAV vo volebnom období 2013 – 2017. Po diskusii členov výboru snemu, po 

telefonickom overení priebehu nominácie kandidátov v Sociologickom ústave SAV 



a následne po konzultácii s prizvanou A. Štaffovou, Výbor Snemu SAV návrh zo 

Sociologického ústavu SAV opäť vyradil ako neplatný, z dôvodu nedodržania volebného 

poriadku a usmernenia pre doplňovacie voľby z 19. februára 2013 a z 5. marca 2013  na 

nominácie kandidátov na členov P SAV. Na otázku z pléna J. Sedlák  vysvetlil, že v 

doplňovacích voľbách dňa 5.3.2013 sa zúčastnili  aj kandidáti, ktorých Sociologický ústav 

SAV nenominoval správnym spôsobom, nakoľko ich správne, tajnou voľbou, nominovali ešte 

ďalšie organizácie. B. Búzik zo Sociologického ústavu  deklaroval, že pri nominácii 

kandidátov urobili chybu. 

Časový harmonogram  prezentácií kandidátov na členov predsedníctva akadémie na volebné 

obdobie 2013 – 2017 na  1. plenárnom zasadnutí Snemu SAV dňa 19.3.2013  podľa 

abecedného poriadku je nasledovný: 

09.20  Gálik Dušan   

09.40  Hanuliak Milan 

10.00  Marušiak Juraj 

10.20  Nemcová Edita 

Odpovede kandidátov na členov predsedníctva akadémie na volebné obdobie 2013 – 2017 na 

otázky členov III. komory Snemu SAV prebehnú nasledovne:  

11.00    Gálik Dušan      

11.05    Hanuliak Milan 

11.10    Marušiak Juraj       

11.15    Nemcová Edita    

Postupujúci kandidáti do druhého kola volieb, ktoré sa uskutoční na Sneme SAV, musia 

získať nadpolovičný počet hlasov prítomných členov komory. 

J. Sedlák informoval o možných alternatívach postupu výboru Snemu SAV, ktoré navrhne 

Snemu SAV na 2. plenárnom zasadnutí Snemu dňa 19.3.2013, ak sa nepodarí zvoliť 

chýbajúci počet členov  P SAV vo voľbách III. komory Snemu SAV v čase medzi plenárnymi 

zasadnutiami Snemu SAV.  

 

Ad.5.  V rámci bodu rozličné neboli predložené žiadne návrhy na prerokovanie. 

  

Ad. 6 Z. Magurová poďakovala členom komory za aktivitu a konštruktívne rokovanie a 

predsedovi Snemu SAV za jeho účasť na zasadnutí. Zasadnutie ukončila o 16.00 hod. 

 

Zapísal:  J. Klačka 

Overil:   M. Vrzgulová 

V Bratislave 28. 3. 2013 

 

 

Schválila:      Zuzana Magurová 

      predsedníčka III. komory Snemu SAV  

 

 


